
Lausuntopalvelu.fi 1/4

Riihimäen seudun ajoharjoitteluratasäätiö s.r

Lausunto

21.06.2021

Asia:  VN/8292/2021

Arviomuistio ajokorttilain muutoksille - nuorten liikenneturvallisuus

Lausunnonantajan lausunto

Mitä muistiossa käsitellyistä vaihtoehdoista pidätte kannatettavimpana ja toteuttamiskelpoisimpana? Ja 
mitä vähiten kannatettavana? Olkaa hyvä ja perustelkaa näkemystänne.

Liukasratojen hyödyntäminen.

Riihimäen seudun ajoharjoitteluratasäätiö lausuu kohtaan ajoharjoitteluratojen hyödyntäminen 
seuraavaa:

 

AJOHARJOITTELURATOJEN HYÖDYNTÄMINEN  

Liikenne- ja viestintäviraston uusien kuljettajien seurantatutkimuksesta ilmenee, että uudet 
kuljettajat 

arvioivat juuri simulaattorilla annettavan opetuksen muita opetusmuotoja heikommaksi.  

Liikenne- ja viestintäministeriön lausuntopyynnössä todetaan että: ”Ajoharjoitteluradoilla 
tapahtuvan 

opetuksen lisäämisen esteeksi muodostuu ajoharjoittelurataverkon kattavuus ja siitä syntyvät 

saatavuusongelmat. Jos ajoharjoittelurataopetuksesta tehtäisiin pakollista, tulisi harkita 
mahdollisuutta 

poiketa tästä vaatimuksesta, jos ajoharjoittelurata ei ole kohtuullisen matkan (esimerkiksi 100 
kilometriä) 

päässä. Lisäksi kuljettajakoulutuksen tarjoajat ovat viime vuosina investoineet miljoonia euroja 

simulaattoriopetuksen kehittämiseen. Kuljettajaopetuksen sääntelyn ei tule muodostaa estettä 
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opetusmenetelmien kehittämiselle ja monipuoliselle hyödyntämiselle. Kuljettajaopetuksen 
lähtökohtana 

on, että opetusta voidaan räätälöidä kunkin kuljettajan tarpeisiin. Erilaisten opetusmenetelmien 

monipuolinen hyödyntäminen ja tarjoaminen on toivottavaa, ja koulutuksen räätälöimisessä 
kouluttajilla 

on tässä keskeinen rooli.

Riihimäen seudun ajoharjoitteluratasäätiö kannattaa ajoharjoitteluratojen hyödyntämistä.  

PERUSTELU:  

Maahamme on rakennettu miljoonia euroja maksanut ympärivuotisessa käytössä oleva liukasrata- 

verkosto pääosin kuntien verorahoilla.Riihimäen seudun ajoharjoitteluratasäätiö on seitsemän 
kunnan hallinoima yhteisö. Riihimäen ajoharjoitteluradan investoinnit vuodesta 1987 
suorituspaikkoihin, rakennuksiin ja infraan on maksanut yhteensä yli 2 miljoonaa euroa. Talvisia ja 
liukkaita ajokelejä on maassamme jopa yli puolet vuotuisista ajo-olosuhteista. Liukasrata-ajon 
tavoite on tunnistaa nopeuden ja riskien vaikutus vaikeissa olosuhteissa. Kokemuksellisen oppimisen 
myötä saadaan oikea ajotuntuma turvalliseen ajamiseen liukkaissa olosuhteissa. Ryhmäopetus 
radoilla lisäsi nuorten tervettä sosiaalisuutta ja ryhmäkäyttäytymistä sekä vähensi ryhmän tuomaa 
painetta ajon aikana. Kun liukasratakoulutus aloitettiin maassamme vuonna 1980- luvun lopulla, 
näkyi koulutuksen vaikutus 1990-luvunvahinkotilastoissa. Uusien kuljettajien talvikelin vahingot 
vähenivät merkittävästi (Liikenneturvan vahinkotilasto). 

Simulaattoreihin ei ole investoitu miljoonia euroja verorahoja.  Simulaattorit on suunniteltu alun 
perin pimeänajo opetukseen eikä korvaamaan liukkaankelin rataopetusta. Simulaattorit eivät sovellu 
liukkaankelin harjoitteluun kuten asiakkaat itse ovat traficomin tutkimuksen mukaan todenneet.   
Simulaattorit eivät anna oikeaa tuntumaa liukkaalla ajamisesta ja lisäksi tärkeä sosiaalinen 
käyttäytymismalli puuttuu opetuksesta kokonaan. Simulaattorit soveltuvat lähinnä ajamisen alkeisiin 
niille, joilla ei ole ennakkoon käsitystä ja kokemusta autolla ajamisesta.

Riihimäen seudun ajoharjoitteluratasäätiö s.r

Hallitus

Puuttuiko ehdotuksista joku olennaiseksi katsomanne? 
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-

Pitäisikö mahdollinen rajoitus mielestänne kohdistaa alle 18-vuotiaisiin kuljettajiin, kaikkiin nuoriin 
kuljettajiin vaiko kaikkiin uusiin kuljettajiin? Olkaa hyvä ja perustelkaa näkemystänne soveltamisalasta. 

-

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään. 

Riihimäen seudun ajoharjoitteluratasäätiö lausuu kohtaan ajoharjoitteluratojen hyödyntäminen 
seuraavaa:

 

AJOHARJOITTELURATOJEN HYÖDYNTÄMINEN  

Liikenne- ja viestintäviraston uusien kuljettajien seurantatutkimuksesta ilmenee, että uudet 
kuljettajat 

arvioivat juuri simulaattorilla annettavan opetuksen muita opetusmuotoja heikommaksi.  

Liikenne- ja viestintäministeriön lausuntopyynnössä todetaan että: ”Ajoharjoitteluradoilla 
tapahtuvan 

opetuksen lisäämisen esteeksi muodostuu ajoharjoittelurataverkon kattavuus ja siitä syntyvät 

saatavuusongelmat. Jos ajoharjoittelurataopetuksesta tehtäisiin pakollista, tulisi harkita 
mahdollisuutta 

poiketa tästä vaatimuksesta, jos ajoharjoittelurata ei ole kohtuullisen matkan (esimerkiksi 100 
kilometriä) 

päässä. Lisäksi kuljettajakoulutuksen tarjoajat ovat viime vuosina investoineet miljoonia euroja 

simulaattoriopetuksen kehittämiseen. Kuljettajaopetuksen sääntelyn ei tule muodostaa estettä 

opetusmenetelmien kehittämiselle ja monipuoliselle hyödyntämiselle. Kuljettajaopetuksen 
lähtökohtana 

on, että opetusta voidaan räätälöidä kunkin kuljettajan tarpeisiin. Erilaisten opetusmenetelmien 

monipuolinen hyödyntäminen ja tarjoaminen on toivottavaa, ja koulutuksen räätälöimisessä 
kouluttajilla 

on tässä keskeinen rooli.

Riihimäen seudun ajoharjoitteluratasäätiö kannattaa ajoharjoitteluratojen hyödyntämistä.  

PERUSTELU:  
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Maahamme on rakennettu miljoonia euroja maksanut ympärivuotisessa käytössä oleva liukasrata- 

verkosto pääosin kuntien verorahoilla.Riihimäen seudun ajoharjoitteluratasäätiö on seitsemän 
kunnan hallinoima yhteisö. Riihimäen ajoharjoitteluradan investoinnit vuodesta 1987 
suorituspaikkoihin, rakennuksiin ja infraan on maksanut yhteensä yli 2 miljoonaa euroa. Talvisia ja 
liukkaita ajokelejä on maassamme jopa yli puolet vuotuisista ajo-olosuhteista. Liukasrata-ajon 
tavoite on tunnistaa nopeuden ja riskien vaikutus vaikeissa olosuhteissa. Kokemuksellisen oppimisen 
myötä saadaan oikea ajotuntuma turvalliseen ajamiseen liukkaissa olosuhteissa. Ryhmäopetus 
radoilla lisäsi nuorten tervettä sosiaalisuutta ja ryhmäkäyttäytymistä sekä vähensi ryhmän tuomaa 
painetta ajon aikana. Kun liukasratakoulutus aloitettiin maassamme vuonna 1980- luvun lopulla, 
näkyi koulutuksen vaikutus 1990-luvunvahinkotilastoissa. Uusien kuljettajien talvikelin vahingot 
vähenivät merkittävästi (Liikenneturvan vahinkotilasto). 

Simulaattoreihin ei ole investoitu miljoonia euroja verorahoja.  Simulaattorit on suunniteltu alun 
perin pimeänajo opetukseen eikä korvaamaan liukkaankelin rataopetusta. Simulaattorit eivät sovellu 
liukkaankelin harjoitteluun kuten asiakkaat itse ovat traficomin tutkimuksen mukaan todenneet.   
Simulaattorit eivät anna oikeaa tuntumaa liukkaalla ajamisesta ja lisäksi tärkeä sosiaalinen 
käyttäytymismalli puuttuu opetuksesta kokonaan. Simulaattorit soveltuvat lähinnä ajamisen alkeisiin 
niille, joilla ei ole ennakkoon käsitystä ja kokemusta autolla ajamisesta.

Riihimäen seudun ajoharjoitteluratasäätiö s.r

Hallitus

Ikonen Toivo
Riihimäen seudun ajoharjoitteluratasäätiö s.r - asiamies


